



**2023 Speedo Canadian Masters Swimming Championships
May 26-28, 2023**

GENERAL INFORMATION

FINA Masters Rules 2017-2021 rules govern this competition along with the Swimming Canada Rules 2018-2021 and Swimming Canada Masters Rules. Competition Rules or procedures contained in this Meet Information package supersede those found within the FINA Masters Rules 2017-2021, the Swimming Canada Rules 2018-2021 and Swimming Canada Masters Rules.

This meet is open to Swimming Canada Masters Swimmers, registered as competitive, and FINA registered foreign swimmers, (swimmers registered with foreign swimming federations) 18 years or older as of May 26, 2023.

Para-swimmers, registered Swimming Canada Masters swimmers, registered as competitive are eligible to participate.

For information and updates to this document please refer to the Swimming Canada website www.swimming.ca

Competition Hosts

Swimming Canada and Calgary Masters Swim Club

Venue

MNP Community & Sports Centre
2225 MacLeod Trail South, Calgary, Alberta
T2G 5B6

Pool

2 – 8 lane 25m competition pools
20m Dive tank warm-up facility
Stands with room for spectators

KEY DATES

| | | |
|--------------------------------|---|----------------------|
| Meet Entry Deadline | Individual Events; Wednesday, May 3, 2023 @11:59pm Pacific Time. Relay Events; Friday May 12, 2023 @11:59pm Pacific Time. Changes/Corrections with penalty; Friday May 12, 2022 @11:59pm Pacific Time. | |
| Registration | Thursday, May 25, 2023 | Friday, May 26, 2023 |
| | 3:30pm – 7:30pm | Starting at 7:00am |
| | All club representatives are required to register their club at the registration / accreditation desk to receive accreditation. Saturday and Sunday, please present yourselves to the Clerk of Course. | |
| Pre-Event Training | Thursday, May 25, 2023 4:00-8:00pm | |
| Competition Start Times | 8:00 am warmup/9:00 am start | |



ORGANIZING COMMITTEE

| | | |
|--------------------------------|-------------------|--|
| Swimming Canada Events Manager | Rebecca Cheverton | rcheverton@swimming.ca |
| National Meet Director | Teresa Stauff | tstauff@shaw.ca |
| National Meet Referee | Iris Jackson | iris.jackson@albertacoach.ca |
| Meet Entry Coordinator | Rob Traynor | RTraynor@swimming.ca |
| Meet Manager | Sue Hill | meetmanager@cmssc.ab.ca |
| Local Officials Coordinator | Sue Hill | meetmanager@cmssc.ab.ca |

SAFE SPORT

Swimming Canada believes that athletes, coaches, officials, support staff and volunteers have the right to participate in a safe and inclusive sport environment that is free of abuse, harassment and discrimination.

Swimming Canada is dedicated to providing a safe and inclusive environment, which involves promoting Open and Observable Environments. This means making meaningful and concerted efforts to avoid situations where a coach/official/staff member, etc. might be alone with an athlete. All interactions between an athlete and an individual who is in a position of trust should normally, and wherever possible, be in an environment or space that is both 'open' and 'observable' to others.

All participants in this event are reminded that they are bound by Swimming Canada's Policies and Procedures, including but not limited, to the General Code of Conduct, the Equity, Diversity and Inclusion Policy, and the Harassment Policy.

For Information regarding the Swimming Canada Safe Sport Program, please visit the Swimming Canada [website](#).

ENTRY FEES & INFORMATION

Entry Fees

\$100.00 CAD per Swimmer, maximum of 7 individual events

\$50.00 CAD per Swimmer who wishes to compete in relays only, these swimmers must enter 1 individual event

\$25.00 CAD per Relay Team

Individual and Relay Entries

The 800 m freestyle will be limited to 80 men and 80 women. Entries will be accepted on a first come first served basis.

The 1500 m freestyle will be limited to 70 men and 70 women. Entries will be accepted on a first come first served basis.

Should your entry/entries for the 800 m and/or 1500 m freestyle be refused you will be invited to enter another event or other events.

No deck entries will be accepted, please review entry deadlines and penalties stated below.
No manual entries will be accepted.



Long course times will be converted to short course for seeding purposes. Please do not convert your times.

All events must be entered with a time; NT (no times) will not be accepted.

Entry Process

Entries will open Monday, March 13, 2023.

Please see Appendix A at the end of this document for the detailed instructions on how to enter.

Changes and corrections

Changes and corrections may be made up to the meet entry deadline without penalty. Following the meet entry deadline, corrections and modifications to entries may be made up until May 12, 2023; there will be a \$25.00 CAD fee per change.

Late entries

Late entries for swimmers not entered by the meet entry deadline will be accepted up until May 12, 2023 at a fee of 200% the initial entry fee.

\$200.00 CAD per Swimmer, maximum of 7 individual events

\$100.00 CAD per Swimmer who wishes to compete in relays only, these swimmers must enter 1 individual event

\$50.00 CAD per Relay Team

Please communicate with the meet entries coordinator (RTraynor@swimming.ca)

Age Groups, individual events

| | | | |
|-------|-------|-------|------------------|
| 18-24 | 40-44 | 60-64 | 80-84 |
| 25-29 | 45-49 | 65-69 | 85-89 |
| 30-34 | 50-54 | 70-74 | 90-94 |
| 35-39 | 55-59 | 75-79 | etc. as required |

Age Groups, relay events

| | | |
|---------|---------|------------------|
| 72-99 | 160-199 | 280-319 |
| 100-119 | 200-239 | 320-359 |
| 120-159 | 240-279 | etc. as required |

Meet Standards

There are no qualifying times for this competition.

Foreign Swimmers

Foreign competitors (other than members of USA Swimming) must provide a letter from their National Federation confirming their registration status. The letter must be submitted to Rebecca Cheverton (masters@swimming.ca) prior to the meet entry deadline.

Psych Sheets

Psych sheets will be posted on Swimming Canada's website following the meet entry deadline.



Scratches

Emailed scratches will be accepted up until May 12, 2023 to the meet entries coordinator (RTraynor@swimming.ca). Please note entry fees are non-refundable. We appreciate your scratches to better coordinate timelines.

COMPETITION INFORMATION

Meet Format

Timed Finals

Short Course (25 m); double ended

Warm-up Safety Procedures

Please note that Swimming Canada Competition Warm-Up Safety Procedures will be in place. The full document can be viewed [here](#).

Additionally, it is prohibited to wear watches, jewelry that may be considered dangerous or sharp or any item that may be considered a safety hazard.

Medic alert accessories may be worn.

Starts

Starts will be conducted from Starting Platforms (blocks) as per FINA FR 2.3 and SW 4.1. MSW 3.2 will also apply to all starts.

Seeding

All events will be run slowest to fastest, all age groups combined.

Positive Check-in for the 800m and 1500m freestyle

All swimmers participating in the 1500m freestyle on Friday May 26, 2023 must check-in prior to 08:00, Friday May 26, 2023 at the Clerk of Course or by email to meet entries coordinator (RTraynor@swimming.ca).

All swimmers participating in the 800m freestyle on Sunday May 28, 2023 must check-in prior to 10:00 Sunday May 28, 2023 at the Clerk of Course or by email to meet entries coordinator (RTraynor@swimming.ca).

Swimmer who do not check-in will be withdrawn from the event. The event will be seeded after the check-in deadline.

Scratches

We invite swimmers and coaches to present all scratches to the Clerk of Course prior to the start of the session.



Relays

Relay name changes must be submitted 30 minutes prior to the start of the **session** in which they are swum. Relay name changes may not change the age category in which the relay was entered. Relays whose name changes result in age category changes will be scratched.

All members of a relay team must be from the same club and must be entered in at least one individual event.

A swimmer may swim only once in each relay event.

Mixed relays must be composed of 2 women and 2 men.

Records

For the purposes pertaining to Masters World Records, the actual attained age of the competitor as of 31 December of the year of the meet shall determine their age for that competition and any record set during that competition. FINA does not recognize for World Records and FINA Masters Top ten tabulations swimmers under the age of 25 as of 31 December of the year of the meet. Therefore, relays including swimmers under the age of 25 as of 31 December of the year of the meet are NOT ELIGIBLE for Masters World Records nor Top ten tabulations.

For Canadian Masters Records, the age categories are as per those previously outlined in this meet package.

All swimmers attempting to set a record **MUST** inform the Clerk of Course prior to the start of the **session** in which their Canadian, World or foreign record attempt will occur. Information forms will be available.

Intermediate time requests

All requests for official intermediate times must be presented to the Clerk of Course prior to the start of the **session** in which they are requesting an official split. Intermediate time request forms will be available at the Clerk of Course

Every attempt will be made to accommodate the request made by the swimmer.

Competition Start Times

Friday: 8:00 am warmup/9:00 am start

Saturday: 8:00 am warmup/9:00 am start

Sunday: 8:00 am warmup/9:00 am start

Timelines will be posted on Swimming Canada's website following May 12, 2023.

Results

The official results will be published by event, gender and age group. The results will be posted on Swimming Canada's website.



Meet Scoring

Individual events, places 1 – 8:

9-7-6-5-4-3-2-1

Relays events, places 1 – 8:

18-14-12-10-8-6-4-2

AWARD INFORMATION

Individual

Medals for first, second and third placed swimmers representing Canadian Swim Clubs.

Ribbons for swimmers placing 4th to 8th.

A commemorative medal will be awarded to swimmers representing Foreign Swim Clubs placing in the top 3.

Relays

Ribbons for first, second and third placed teams representing Canadian Swim Clubs.

Ribbons for any relays placing 4th to 8th.

A commemorative ribbon will be awarded to Relays representing Foreign Swim Clubs placing in the top 3.

Note

Individual and relay awards must be collected at the awards table throughout the meet.

Unclaimed awards will NOT be mailed. Relay awards will be given to one team member for distribution.

Team

A banner will be awarded to the highest scoring Canadian Swim Club participating in the Canadian Masters Swimming Championships.

A banner will be awarded to the highest scoring Canadian Swim Club with 15 to 40 swimmers registered in the Canadian Masters Swimming Championships.

A banner will be awarded to the highest scoring Canadian Swim Club with 14 or fewer swimmers registered in the Canadian Masters Swimming Championships.

A banner will be awarded to the Canadian Swim Club with a minimum of 4 swimmers with the highest average number of points for individual events only per swimmer registered in the Canadian Masters Swimming Championships.

Note

Swimming Canada reserves, the right to adjust the parameters of club sizes for the distribution of banners after final entries have been received.



SITE INFORMATION

Hospitality–Officials

A hospitality room will be available for officials

Parking

Free parking is available at the facility.

Lockers

Lockers are available; please bring your own locks.

Banners

Team banners are welcome. They may be displayed in the seating areas throughout the competition pool.

Swimmer Hospitality

Light snacks for swimmers will be offered during the meet.

TRAVEL INFORMATION

Hotel Accommodations

Hotel lists for this competition can be found at:

<https://www.swimming.ca/en/resources/miscellaneous/hotels/>

Swimming Canada Rental Car Partner

Avis Rent a Car - for bookings visit:

<https://www.swimming.ca/en/resources/miscellaneous/travel-tools/>

This document has been prepared in English and translated to French. Where there is a discrepancy between the two versions, the English version shall be applied.



Friday May 26th

Warm up: 8:00 am– 8:50 am Start Time: 9:00 am

| Women | Events | Men |
|----------|---------------------------|-----|
| 1 | 1500 FREESTYLE | 2 |
| | Break | |
| 3 mixed | 4 x 50 MIXED MEDLEY RELAY | |
| 5 | 200 FREESTYLE | 6 |
| 7 | 100 BREASTSTROKE | 8 |
| 9 | 100 BUTTERFLY | 10 |
| 11 | 200 IM | 12 |
| 13 | 50 BACKSTROKE | 14 |
| 15 mixed | 4 x 50 FREE MIXED RELAY | |

Saturday May 27th

Warm up: 8:00 am– 8:50 am Start Time: 9:00am

| Women | Events | Men |
|----------|----------------------------|-----|
| | Awards Presentations | |
| 17 mixed | 4 x 100 MIXED MEDLEY RELAY | |
| 19 | 400 FREESTYLE | 20 |
| 21 | 100 IM | 22 |
| 23 | 200 BREASTROKE | 24 |
| 25 | 50 BUTTERFLY | 26 |
| | Break | |
| 27 | 4 x 50 FREESTYLE RELAY | 28 |
| 29 | 200 BACKSTROKE | 30 |
| 31 | 100 FREESTYLE | 32 |
| 33 | 4 x 100 MEDLEY RELAY | 34 |

Sunday May 28th

Warm up: 8:00 am– 8:50 am Start time: 9:00 am

| Women | Events | Men |
|----------|-----------------------------|-----|
| 35 mixed | 4x100 MIXED FREESTYLE RELAY | |
| 37 | 400 IM | 38 |
| 39 | 100 BACKSTROKE | 40 |
| 41 | 50 FREESTYLE | 42 |
| 43 | 4x50 MEDLEY RELAY | 44 |
| | Break | |
| 45 | 4x100 FREESTYLE RELAY | 46 |
| 47 | 200 BUTTERFLY | 48 |
| 49 | 50 BREASTSTROKE | 50 |
| 51 | 800 FREESTYLE | 52 |

***Please note additional breaks may be added in once entries are submitted**



APPENDIX A

Entry Process for the 2023 Speedo Canadian Masters Swimming Championships

Entries will open Monday, March 13, 2023.

Club Entries:

All clubs are encouraged to use their Team Management software to produce their entry files. The meet entry file may be downloaded [HERE](#). Files containing swimmer entries must be submitted by May 3, 2023.

If your file contains **relay only swimmers**, please email RTraynor@swimming.ca indicating the names of these swimmers in order to ensure the correct total on your invoice.

A revised file containing swimmers and relays must be submitted by May 12th, 2023. Swimmers who were not in the original file submitted by May 3, but included in the subsequent file will be charged the late entry fee of 200% of the initial entry fee. We request a single file, which includes all individual swimmer entries and all relay entries. Clubs will be invoiced after the entry deadline, once entries are submitted and approved. All fees must be paid prior to May 19 2023. Accepted methods of payment, through Square, include VISA, MASTER CARD and debit. Checks will not be accepted at the meet.

Individual Swimmer Entries

Individual Canadian and Foreign Swimmers may complete their registration using the Swimming Canada meet entry management system [HERE](#).

Swimming Canada Registered Swimmers:

The step-by-step procedure for Swimming Canada registered swimmers can be found [HERE](#).

In order to submit your entries, you will be required to log in to the system with your login credentials for your **Swimmer Account** in the Registration, Tracking and Results System (RTR). For login support, please use the *Forgot Username/Password* feature or email support@swimming.ca. Emails will receive replies Monday to Friday from 8h00-4h00 Eastern time.

Entries must be paid in full to complete the entry process. Swimmers will be invoiced after the entry deadline, once entries are submitted and approved. All fees must be paid prior to May 19 2023. Accepted methods of payment through Square include VISA, MASTER CARD and debit. Checks will not be accepted at the meet.



Foreign Swimmers

The step-by-step procedure for Foreign swimmers can be found [HERE](#).

In order to submit your entries, you will be required to include your foreign federation ID number. All foreign swimmers, other than those from the USA, must provide a letter from their National Federation confirming their registration status. The letter must be submitted to Rebecca Cheverton (masters@swimming.ca) prior to the meet entry deadline.

Entries must be paid in full to complete the entry process. Swimmers will be invoiced after the entry deadline, once entries are submitted and approved. All fees must be paid prior to May 19 2023. Accepted methods of payment through Square include VISA, MASTER CARD and debit. Checks will not be accepted at the meet.

Relay Entries:

Relay entries may be completed using our online entry form [HERE](#).

Clubs submitting **more than 10 relays** must use their Team Management software. Please note the age group in which you are entering the relay team and team entry time.

Age Groups, relay events

| | | |
|---------|---------|------------------|
| 72-99 | 160-199 | 280-319 |
| 100-119 | 200-239 | 320-359 |
| 120-159 | 240-279 | etc. as required |

Clubs entering relays via the online entry form will be invoiced once relay entries are submitted. All fees must be paid prior to May 19th. Accepted methods of payment through Square include VISA, MASTER CARD and debit. Checks will not be accepted at the meet.



**Championnats canadiens des maitres nageurs Speedo
26 au 28 mai 2023**

RENSEIGNEMENTS GÉNÉRAUX

Les règlements des maitres nageurs 2017-2021 de la FINA ainsi que les règlements 2018-2021 de Natation Canada et les règlements des maitres nageurs de Natation Canada régissent la compétition. Les règles et procédures de compétition décrites dans la présente trousse d'informations prévalent sur celles des règlements des maitres 2017-2021 de la FINA, sur les règlements 2018-2021 de Natation Canada et les règlements des maitres nageurs de Natation Canada.

La compétition est ouverte aux maitres nageurs compétitifs inscrits auprès de Natation Canada ainsi qu'aux nageurs étrangers inscrits auprès de la FINA (nageurs membres de fédérations de natation étrangères) âgés de 18 ans ou plus en date du 20 mai 2023.

Les paranageurs qui sont aussi des maitres nageurs compétitifs inscrits auprès de Natation Canada sont admissibles à la participation.

Pour obtenir des renseignements au sujet du présent document et consulter les mises à jour, visitez le site Web de Natation Canada (www.natation.ca).

Hôtes de la compétition

Natation Canada et Calgary Masters Swim Club

Lieu

MNP Community & Sports Centre
2225 MacLeod Trail South, Calgary, Alberta
T2G 5B6

Piscine

2 piscines de compétition de 25 m de 8 couloirs
1 piscine d'échauffement de 25 m
Gradins avec espace pour les spectateurs

DATES IMPORTANTES

| | | |
|--|---|----------------------|
| Date limite d'inscription | Épreuves individuelles : mercredi 3 mai 2023 à 23 h 59, heure du Pacifique Épreuves de relais : vendredi 12 mai 2023 à 23 h 59, heure du Pacifique Changements/corrections avec pénalité : vendredi 12 Mai 2023 à 23 h 59, heure du Pacifique | |
| Inscription | Jeudi 25 mai 2023 | Vendredi 26 mai 2023 |
| | 15 h 30 à 19 h 30 | Dès 7 h |
| | Les représentants et les entraîneurs de clubs sont tenus d'inscrire leur club au bureau d'inscription et d'accréditation pour recevoir leur accréditation. Pour samedi et dimanche, veuillez-vous présenter au commis de course. | |
| Entraînement préparatoire | Jeudi 25 mai 2023 16 h à 20 h | |
| Heures de début de la compétition | Échauffement : 8 h /début 9 h | |



COMITÉ ORGANISATEUR

| | | |
|---|-------------------|--|
| Gestionnaire des événements de Natation Canada | Rebecca Cheverton | rcheverton@swimming.ca |
| Directrice de rencontre nationale | Teresa Stauff | tstauff@shaw.ca |
| Juge-arbitre de rencontre nationale | Iris Jackson | iris.jackson@albertacoach.ca |
| Coordonnateur des inscriptions de Natation Canada | Rob Traynor | RTraynor@swimming.ca |
| Directeur de rencontre | Sue Hill | meetmanager@cmsc.ab.ca |
| Coordonnatrice des officiels | Sue Hill | meetmanager@cmsc.ab.ca |

SPORT SÉCURITAIRE

Natation Canada croit que tout athlète, entraîneur, officiel, membre du personnel et bénévole a le droit de participer au sport dans un milieu sécuritaire et inclusif exempt de mauvais traitement, de harcèlement et de discrimination. Il s'engage à fournir un tel environnement et à promouvoir des environnements ouverts et observables. Pour ce faire, des efforts considérables et concertés doivent être déployés pour éviter toute situation où un entraîneur, un officiel, un membre du personnel, etc., se retrouve seul avec un athlète. Toute interaction entre un athlète et une autre personne en position de confiance devrait normalement, et autant que possible, se faire dans un environnement ou à un endroit qui est à la fois ouvert et observable par les autres.

Nous souhaitons rappeler à tous les participants de l'évènement qu'ils sont liés aux politiques et procédures de Natation Canada, y compris, sans toutefois s'y limiter, le code de conduite et d'éthique professionnelle, les politiques sur l'équité, la diversité et l'inclusion et la politique de harcèlement. Pour tout renseignement concernant le programme de sport sécuritaire de Natation Canada, veuillez visiter le [site Web](#) de Natation Canada.

FRAIS D'INSCRIPTION ET INFORMATION

Frais d'inscription

100 \$ CA par nageur, sept (7) épreuves individuelles maximum

50 \$ CA par nageur qui souhaite participer aux relais seulement (conditionnel à une inscription à une épreuve individuelle)

25 \$ CA par équipe de relais

Inscriptions aux épreuves individuelles et aux relais

Le 800 m libre sera limité à 80 hommes et 80 femmes. Les inscriptions seront acceptées selon le principe du premier arrivé, premier servi.

Le 1500 m libre sera limité à 70 hommes et 70 femmes. Les inscriptions seront acceptées selon le principe du premier arrivé, premier servi.

En cas de refus de votre/vos inscription(s) aux 800 m ou 1500 m libre, vous serez invité à vous inscrire à une ou plusieurs autres épreuves.

Aucune inscription sur place ne sera acceptée. Veuillez consulter les dates limites d'inscription et les pénalités décrites ci-dessous.

Aucune inscription manuelle ne sera acceptée.

Les temps en grand bassin seront convertis à des temps en petit bassin aux fins de répartition. Veuillez ne pas convertir vos temps.



Toute inscription doit être saisie avec un temps ; une inscription sans temps (NT) ne sera pas acceptée.

Démarche d'inscription

La période d'inscriptions ouvrira le lundi 13 mars 2023.

Veuillez-vous référer à l'annexe A à la fin de ce document pour les instructions détaillées sur la façon de s'inscrire.

Modifications et corrections

Des modifications et des corrections peuvent être apportées sans pénalité jusqu'à la date limite d'inscription. Après cette date, des corrections et des modifications aux inscriptions peuvent être apportées jusqu'au 12 mai 2023 au cout de 25 \$ CA par modification.

Inscriptions tardives

Les inscriptions tardives pour les nageurs qui ne se sont pas inscrits à la compétition avant la date limite d'inscription seront acceptées jusqu'au 12 mai 2023, mais les frais d'inscriptions seront doublés.

200 \$ CA par nageur, sept (7) épreuves maximums par nageur

100 \$ CA par nageur qui désire participer aux épreuves de relais seulement – le nageur doit être inscrit à au moins une (1) épreuve individuelle

50 \$ CA par équipe de relais

Veuillez communiquer avec le coordonnateur des inscriptions (RTraynor@swimming.ca)

Groupes d'âge (épreuves individuelles)

| | | | |
|-------|-------|-------|----------------|
| 18-24 | 40-44 | 60-64 | 80-84 |
| 25-29 | 45-49 | 65-69 | 85-89 |
| 30-34 | 50-54 | 70-74 | 90-94 |
| 35-39 | 55-59 | 75-79 | etc. au besoin |

Groupes d'âge (épreuves de relais)

| | | |
|---------|---------|----------------|
| 72-99 | 160-199 | 280-319 |
| 100-119 | 200-239 | 320-359 |
| 120-159 | 240-279 | etc. au besoin |

Critères de qualification de la compétition

Il n'y a aucun temps de qualification pour cette compétition.

Nageurs internationaux

Les compétiteurs étrangers (autres que les membres de USA Swimming) doivent présenter une lettre de leur fédération nationale confirmant leur inscription auprès d'elle. La lettre doit parvenir à Rebecca Cheverton (maitres@natation.ca) avant la date limite d'inscription à la compétition.



Liste d'inscriptions

La liste d'inscriptions sera affichée sur le site Web de Natation Canada après la date limite d'inscription à la compétition.

Forfaits

Les forfaits envoyés par courriel au coordonnateur des inscriptions (RTraynor@swimming.ca) seront acceptés jusqu'au 12 mai 2023. Veuillez noter que les frais d'inscription ne sont pas remboursables. Nous vous remercions à l'avance de nous aviser de forfaits pour nous aider à mieux planifier l'horaire.

RENSEIGNEMENTS SUR LA COMPÉTITION

Format de la rencontre

Finales contre la montre
Petit bassin (25 m)

Procédures de sécurité lors de l'échauffement

Veuillez noter que les procédures de sécurité pour l'échauffement en compétition de Natation Canada seront en vigueur. Le document intégral est accessible [ici](#).

De plus, il est interdit de porter des montres, des bijoux qui pourraient être considérés comme dangereux ou tranchants ou tout article qui pourrait présenter un risque. Les accessoires MedicAlert peuvent être portés.

Départs

Tous les départs se feront à partir des blocs de départ conformément aux règlements FR 2.3, SW 4.1 et MSW 3.2 de la FINA.

Répartition

Toutes les épreuves seront nagées de la série la plus lente à la série la plus rapide, tous les groupes d'âge confondus.

Confirmation de présence aux 800 m et 1500 m libre

Tous les participants du 1500 m libre qui se tiendra le vendredi 26 mai 2023 doivent confirmer leur participation au commis de course avant 8 h le vendredi 26 mai ou par courriel au coordonnateur des inscriptions (RTraynor@swimming.ca).

Tous les participants du 800 m libre qui se tiendra le dimanche 28 mai 2023 doivent confirmer leur participation au commis de course avant 10 h le dimanche 28 mai ou par courriel au coordonnateur des inscriptions (RTraynor@swimming.ca).

Tout nageur qui ne confirme pas sa participation sera exclu de l'épreuve. La répartition des nageurs pour les épreuves sera faite après l'heure limite de confirmation.



Forfaits

Nous invitons les nageurs et les entraîneurs à soumettre tous leurs forfaits aux commis de course dès que possible avant le début de la session.

Relais

Tout changement de noms au sein des relais doit être soumis 30 minutes avant le début de la **session**. Les changements de noms apportés au relais ne doivent pas modifier la catégorie d'âge d'inscription du relais. Les relais dont les changements de noms causent un changement à la catégorie d'âge seront déclarés forfaits.

Tous les membres d'une équipe de relais doivent faire partie du même club et doivent être inscrits à au moins une épreuve individuelle.

Un nageur ne peut nager qu'une seule fois par épreuve de relais.

Les relais mixtes doivent être composés de deux femmes et deux hommes.

Records

Aux fins des records du monde des maîtres nageurs, l'âge du compétiteur au 31 décembre de l'année de la compétition déterminera l'âge du compétiteur à la compétition et tout record établi durant celle-ci. La FINA ne reconnaît pas les records du monde et les classements des 10 meilleurs nageurs de moins de 25 ans au 31 décembre de l'année de la compétition. Par conséquent, les relais incluant des nageurs de moins de 25 ans en date du 31 décembre de l'année de la compétition ne sont PAS ADMISSIBLES aux records du monde des maîtres nageurs.

Pour les records canadiens des maîtres nageurs, les catégories d'âge sont celles mentionnées précédemment.

Tous les nageurs tentant d'établir un record DOIVENT en informer le commis de course avant le début de la **session** durant laquelle ils tenteront de battre un record canadien, du monde ou étranger. Des formulaires d'information seront disponibles.

Demandes de temps de passage

Toute demande de temps de passage officiel doit être présentée au commis de course avant le début de la **session** pour laquelle il en fait la demande. Des formulaires de demande seront disponibles au commis de course.

Tous les efforts seront déployés pour accommoder le nageur ayant fait la demande.

Heure de début de la compétition

Vendredi : échauffement à 8 h/début à 9 h

Samedi : échauffement à 8 h/début à 9 h

Dimanche : échauffement à 8 h/début à 9 h

L'horaire de la compétition sera affiché sur le site internet après le 13 mai 2022.

Résultats

Les résultats officiels seront publiés par épreuve, par genre et par groupe d'âge sur le site internet de Natation Canada.



Pointage de la rencontre

Épreuves individuelles, places 1-8 :
9-7-6-5-4-3-2-1

Épreuves de relais, places 1-8 :
18-14-12-10-8-6-4-2

PRIX

Épreuves individuelles

Des médailles seront remises aux nageurs de clubs canadiens terminant parmi les trois premières places.

Des rubans seront remis aux nageurs terminant de la quatrième à la huitième place.

Une médaille commémorative sera remise aux nageurs de clubs étrangers terminant parmi les trois premières places.

Épreuves de relais

Des rubans seront remis aux équipes de relais de clubs canadiens terminant parmi les trois premières places.

Des rubans seront remis aux équipes de relais terminant de la quatrième à la huitième place.

Un ruban commémoratif sera remis aux équipes de relais de clubs étrangers terminant parmi les trois premières places.

Note

Les prix pour les épreuves individuelles et les relais doivent être récupérés à la table des récompenses pendant la compétition. Les prix non réclamés NE SERONT PAS envoyés par le poste. Les prix de relais seront remis à 1 membre de l'équipe pour la distribution.

Équipe

Une bannière sera remise au club canadien qui aura obtenu le nombre de points le plus élevé aux championnats canadiens des maîtres nageurs.

Une bannière sera remise au club canadien comptant de 15 à 40 nageurs qui aura obtenu le nombre de points le plus élevé aux championnats canadiens des maîtres nageurs.

Une bannière sera remise au club canadien comptant 14 nageurs et moins qui aura obtenu le nombre de points le plus élevé aux championnats canadiens des maîtres nageurs.

Une bannière sera remise au club canadien comptant au moins quatre nageurs qui aura obtenu la moyenne la plus haute par nageur ayant seulement participé aux épreuves individuelles aux championnats canadiens des maîtres nageurs.

Note

Natation Canada se réserve le droit d'ajuster les paramètres relatifs aux tailles de clubs aux fins de la remise de bannières lorsqu'il aura reçu toutes les inscriptions.



Renseignements relatifs au site de compétition

Accueil des officiels

Une salle d'accueil sera disponible pour les officiels.

Stationnement

Le stationnement au site de compétition est gratuit.

Casiers

Des casiers sont disponibles. Veuillez apporter votre cadenas.

Bannières

Vous pouvez apporter votre bannière d'équipe. Elles pourront être affichées dans les gradins de la piscine.

Accueil des nageurs

Des collations légères seront offertes aux nageurs durant la compétition. La nourriture n'est pas permise sur le bord de la piscine.

RENSEIGNEMENT DE VOYAGE

Hébergement à l'hôtel

Liste des hôtels pour la compétition : <https://swimming.ca/fr/ressources/divers/hotel/>

Partenaire de location de voiture de Natation Canada

National Rent a Car/Enterprise Rent a Car

Pour réserver un véhicule, cliquez ici : <https://www.swimming.ca/fr/ressources/divers/outils-de-voyage/>.

Ce document a été rédigé en anglais et traduit en français. S'il y a des divergences entre les deux versions, la version anglaise prévaudra.

HORAIRE DE COMPÉTITION
Championnats canadiens des maîtres nageurs 2023

Vendredi 26 mai

Échauffement : 8 h 00 – 8 h 50

Épreuves : 9 h 00

| Femmes | Épreuve | Hommes |
|----------|----------------------------------|--------|
| 1 | 1500 LIBRE | 2 |
| | Pause | |
| 3 mixte | 4 x 50 RELAIS QUATRE NAGES MIXTE | |
| 5 | 200 LIBRE | 6 |
| 7 | 100 BRASSE | 8 |
| 9 | 100 PAPILLON | 10 |
| 11 | 200 QNI | 12 |
| 13 | 50 DOS | 14 |
| 15 mixte | 4 x 50 RELAIS LIBRE MIXTE | |

Samedi 27 mai

Échauffement : 8 h 00 - 8 h 50

Épreuves : 9 h 00

| Femmes | Épreuve | Hommes |
|----------|-----------------------------------|--------|
| | remise de prix | |
| 17 mixte | 4 x 100 RELAIS QUATRE NAGES MIXTE | |
| 19 | 400 LIBRE | 20 |
| 21 | 100 QNI | 22 |
| 23 | 200 BRASSE | 24 |
| 25 | 50 PAPILLON | 26 |
| | Pause | |
| 27 | 4 x 50 RELAIS LIBRE | 28 |
| 29 | 200 DOS | 30 |
| 31 | 100 LIBRE | 32 |
| 33 | 4 x 100 RELAIS QUATRE NAGES | 34 |

Dimanche 28 mai

Échauffement : 8 h 00 - 8 h 50

Épreuves : 9 h 00

| Femmes | Épreuve | Hommes |
|----------|----------------------------|--------|
| 35 mixte | 4 x 100 RELAIS LIBRE MIXTE | |
| 37 | 400 QNI | 38 |
| 39 | 100 DOS | 40 |
| 41 | 50 LIBRE | 42 |
| 43 | 4 x 50 RELAIS QUATRE NAGES | 44 |
| | Pause | |
| 45 | 4 x 100 RELAIS LIBRE | 46 |
| 47 | 200 PAPILLON | 48 |
| 49 | 50 BRASSE | 50 |
| 51 | 800 LIBRE | 52 |

*Veuillez noter que des pauses supplémentaires peuvent être ajoutées une fois les inscriptions soumises.



ANNEXE A

Processus d'inscription aux championnats canadiens des maitres nageurs Speedo 2023

Les inscriptions ouvrent le lundi 13 mars 2023.

Inscriptions des clubs :

Nous encourageons tous les clubs à utiliser leur logiciel de gestion d'équipe pour produire leurs fichiers d'inscription. Le dossier d'inscription de la compétition est disponible [ICI](#) pour le téléchargement. Les fichiers contenant les inscriptions de nageurs doivent être soumis avant le 3 mai 2023.

Si votre fichier contient **des nageurs qui nageront seulement dans des relais**, veuillez écrire à RTraynor@swimming.ca en indiquant les noms de ces nageurs afin que le bon montant vous soit facturé.

Un fichier révisé contenant les nageurs et les relais doit être soumis avant le 12 mai 2023. Les nageurs qui ne figuraient pas dans le fichier d'origine, soumis avant le 3 mai, mais qui sont inclus dans le fichier suivant, se verront facturer les frais d'inscription tardive de 200 % du montant d'inscription initial. Nous vous prions de faire parvenir un seul fichier qui comprend toutes les inscriptions individuelles des nageurs et celles des relais. Les clubs recevront une facture lorsque toutes les inscriptions auront été soumises et approuvées. Les frais doivent être payés avant le 19 mai, au moyen de Square, Visa, Mastercard ou débit. Les chèques ne seront pas acceptés à cette compétition.

Inscriptions individuelles des nageurs :

Les nageurs canadiens et étrangers peuvent remplir leur inscription au moyen du système de gestion des inscriptions de la rencontre [ICI](#).

Nageurs inscrits auprès de Natation Canada

Veuillez suivre la procédure par étape spécifique aux nageurs inscrits auprès de Natation Canada. La procédure est accessible [ICI](#).

Pour soumettre vos inscriptions, vous devrez accéder au système en utilisant l'information de votre **compte de nageur** du système d'inscription, de suivi et de résultats. Pour obtenir du soutien, veuillez cliquer sur Nom d'utilisateur/mot de passe oublié ou écrire un courriel à soutien@natation.ca. Nous répondrons aux courriels du lundi au vendredi de 8 h 00 à 16 h 00, heure de l'Est.

Les inscriptions doivent être payées pour que le processus d'inscription soit complet. Les nageurs seront facturés après la date limite d'inscription, une fois que les inscriptions seront soumises et approuvées. Tous les frais doivent être payés avant le 19 mai 2023. Les méthodes de paiement acceptées par Square sont VISA, MASTER CARD et débit. Les chèques ne seront pas acceptés à cette compétition.



Nageurs étrangers

Veillez suivre la procédure par étape spécifique aux nageurs étrangers. La procédure est accessible [ICI](#).

Pour soumettre vos inscriptions, vous devez inclure votre numéro d'identification de votre fédération. Tous les nageurs étrangers, à l'exception des nageurs des États-Unis, doivent fournir une lettre de leur fédération nationale confirmant leur statut de membre. La lettre doit être soumise avant la date limite d'inscription à Rebecca Cheverton (maitre@natation.ca).

Les inscriptions doivent être payées pour que le processus d'inscription soit complet. Les nageurs seront facturés après la date limite d'inscription, une fois que les inscriptions sont soumises et approuvées. Tous les frais doivent être payés avant le 19 mai 2023. Les méthodes de paiement acceptées par Square sont VISA, MASTER CARD et débit. Les chèques ne seront pas acceptés à cette compétition.

Inscriptions à un relais

Les inscriptions à un relais peuvent être faites par le système d'inscription en ligne accessible [ICI](#).

Les clubs qui soumettent **plus de 10 relais** doivent utiliser leur logiciel de gestion d'équipe. Veillez noter le groupe d'âge auquel vous inscrivez une équipe à un relais et inclure le temps d'inscription de l'équipe.

Groupes d'âge (épreuves de relais)

| | | |
|---------|---------|----------------|
| 72-99 | 160-199 | 280-319 |
| 100-119 | 200-239 | 320-359 |
| 120-159 | 240-279 | etc. au besoin |

Les clubs recevront la facture pour les inscriptions relais qui auront été soumises au moyen du formulaire d'inscription en ligne. Tous les frais doivent être payés avant le 19 mai. Les méthodes de paiement acceptées par Square sont VISA, MASTER CARD et débit. Les chèques ne seront pas acceptés pour cette compétition.